
R O M Â N I A
JUDEŢUL CARAŞ-SEVERIN
    CONSILIUL JUDEŢEAN

PROCES–VERBAL
încheiat astăzi 27.12.2013, ora 12,00 în cadrul şedinţei extraordinare a

CONSILIULUI JUDEŢEAN CARAŞ-SEVERIN

          Lucrările şedinţei sunt deschise de către domnul preşedinte Sorin Frunzăverde:  

Doamnelor şi domnilor,  
Şedinţa este legal constituită, fiind prezenţi 27 de consilieri judeţeni.   
Lipsesc motivat: domnul consilier Miclea Aurel, domnul consilier Roşeţi Gheorghe

şi domnul consilier Stănescu Ştefan.
Se supune la vot motivarea domnului  consilier Miclea Aurel, domnului  consilier

Roşeţi Gheorghe  şi a domnului consilier Stănescu Ştefan. Se aprobă în unanimitate. 
Convocarea la şedinţă, a domnilor consilieri, a invitaţilor s-a făcut telefonic şi s-a

adus la cunoştinţa locuitorilor prin publicare în Ziarul „Jurnal de Caraş-Severin” din data
de 24.12.2013.

Participă de drept domnul Ion Imbrescu secretarul judeţului.
Participă  ca  invitaţi:  domnul  senator  Simeon  Purec,  din  partea  PP-DD-ului,

reprezentanţi  ai  instituţiilor  subordonate  Consiliului  Judeţean Caraş-Severin,  precum şi
reprezentanţi ai aparatului propriu.

Din partea mass-mediei participă reprezentanţi ai:  „BANAT TV”, „Radio Reşiţa”,
Radio  România  Actualităţi,  Cotidianul  “Jurnal  de  Caraş-Severin”,  TVR  Timişoara,
AGERPRES, Blog Petru Crstea.

Ordinea de zi a fost anunţată şi publicată în presă.
Ordinea de zi este următoarea:
1.Proiectul de hotărâre privind repartizarea pe unităţi administrativ-teritoriale a cotei

de 20% din sumele defalcate din taxa pe valoarea adăugată pentru echilibrarea bugetelor
locale şi din cota de 18,5% din cotele defalcate din impozitul pe venit pentru achitarea
arieratelor provenite din neplata cheltuielilor de funcţionare şi/sau de capital,  în ordine
cronologică a vechimii arieratelor, pentru susţinerea programelor de dezvoltare locală şi
pentru susţinerea  proiectelor  de infrastructură care  necesită  cofinanţare  locală,  pe anul
2014 şi estimări 2015-2017.

2.Întrebări. Interpelări. 
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Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Doamnelor şi domnilor consilieri, începem
şedinţa  extraordinară  a  Consiliului  Judeţean,  din  decembrie,  care  are  ca  şi  obiect
discutarea bugetului judeţului Caraş-Severin, pe localităţi. De ce această convocare acum?
Pentru că aşa spune legea! Guvernul ne-a trimis joi sau vineri, datele pe care urma să le
discutăm astăzi şi până pe 30 trebuia să ţinem această şedinţă, adică până luni. După fel de
fel de negocieri, v-am propus să o ţinem astăzi. Şedinţa a fost convocată în termen legal,
dar relativ rapid. 

*
Se trece la discutarea punctului 1 al ordinii de zi şi anume:
1.Proiectul de hotărâre privind repartizarea pe unităţi administrativ-teritoriale a cotei

de 20% din sumele defalcate din taxa pe valoarea adăugată pentru echilibrarea bugetelor
locale şi din cota de 18,5% din cotele defalcate din impozitul pe venit pentru achitarea
arieratelor provenite din neplata cheltuielilor de funcţionare şi/sau de capital,  în ordine
cronologică a vechimii arieratelor, pentru susţinerea programelor de dezvoltare locală şi
pentru susţinerea  proiectelor  de infrastructură care  necesită  cofinanţare  locală,  pe anul
2014 şi estimări 2015-2017.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Practic, din suma totală de 239 de milioane
600 de mii de Ron, Consiliul Judeţean împarte astăzi pe localităţi, 18 milioane 139 de mii
de Ron. Asta este suma pe care astăzi o împărţim. Conform legii bugetului şi a hotărârii de
Guvern cu normele de aplicare a legii bugetului, 3 sunt criteriile care stau la baza acestei
divizări  pe localităţi.  În primul  rând, sunt  arieratele, plata datoriilor,  în al  doilea rând,
proiectele de relevanţă europeană şi în al treilea rând, proiectele cu finanţare locală sau
regională. Această hotărâre sau anexa acestei hotărâri, după o serie de discuţii pe care le-
am avut cu aparatul de specialitate,  respectă aceste 3 criterii.  Evident că, nu am putut
satisface toate nevoile. Vreau să vă spun că acolo în principal, unde am primit  în clar
solicitările, am încercat să le respectăm. Cum sunt anumite situaţii nefericite, în care nu
există  proiecte  nici  europene,  nici  de  dezvoltare  locală,  nici  arierate.  Sau  cel  puţin,
arieratele nu sunt înregistrate. Or, în atare situaţie, ne-am comportat pe cale de consecinţă.
Dacă dumneavoastră aveţi aici observaţii? Vă rog.

Domnul consilier  Spânu Ion: Eu aş vrea să comentez puţin, domnule preşedinte.
Stimaţi colegi, vă informez că grupul nostru va vota acest buget. Nici nu am avut timp să
vedem despre ce este vorba. Astăzi la 10,30, încă nu aveam în faţă defalcarea sumelor pe
unităţi  administrativ-teritoriale.  Însă,  după  părerea  noastră,  hotărârea  va  fi  lovită  de
nulitate,  pentru că  nu a  fost  respectată  procedura de  convocare a  şedinţei  de Consiliu
Judeţean. Nu avem în faţă formula Ministerului Finanţelor, prin care se repartizează pe
unităţi  administrativ-teritoriale,  după  număr  de  locuitori,  după  suprafaţă  etc.  Plus  de
aceasta, nu am văzut în nici un ziar. Ne-au asaltat primarii noştri, cu telefoane, că ei n-au
ştiut de această convocare. În mod normal…

Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: Pe site-ul Consiliului, n-a fost publicată?
Deci, în Jurnalul de Caraş-Severin. Da? Primarii voştri n-au văzut!

Domnul consilier Spânu Ion: Nu citesc „Jurnalul de Caraş-Severin”.
Doamna invitat (presă): Au toate primăriile, Jurnalul de Caraş-Severin. 
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Domnul consilier Spânu Ion: Da? Mă rog, poate ne-a dezinformat pe noi. 
Domnul  preşedinte  Sorin Frunzăverde:  Deci  acesta  nu e  un motiv  de nulitate!

Primul motiv, formula Ministerului de Finanţe, nu ne obligă nimeni să publicăm această
formulă. Ea există de câţiva ani, este una şi aceeaşi. 

Domnul consilier  Spânu Ion: Mă rog, cei care n-au fost în Consiliul Judeţean, de
anul trecut,  nu ştiu despre ce este vorba.

Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: Din 2002 există această formulă, dacă nu
din 2003, dar cred că din 2002.

Domnul consilier Spânu Ion: Da, din 2002. Ştiu despre ce vorbesc. Din acest punct
de vedere, vreau să-mi exprim nemulţumirea noastră pentru modul în care a fost convocată
această şedinţă. Nu există raportul comisiilor de specialitate. Nu s-a întrunit nici o comisie
şi nu ne-a informat nimeni. Ne-aţi adunat din toate colţurile ţării, să venim aici. Nu vă
spun, am venit când am fost sunat. Vă spun acest lucru, ca pe viitor să acordaţi mai multă
atenţie la aceste proceduri şi măcar minimul necesar să fie pus la dispoziţie. V-am spus, la
ora 10,30,  nu aveam documentele.  Nu ştim despre ce vorbim aici.  Nu mai  comentez,
modul cum au fost defalcate! Ni s-a spus că s-a ţinut cont de veniturile proprii încasate de
fiecare unitate în parte. Vă dau un exemplu aici! Băile-Herculane are venituri proprii în jur
de 5 miliarde şi i s-a dat în jur de 10 miliarde.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Nu. I s-a dat 12 miliarde!
Domnul consilier Spânu Ion: 12 miliarde. Şi mai mult! Foarte bine! Comparativ cu

Moldova Nouă, care are venituri proprii aproximativ aceleaşi, 5,6 miliarde şi i se dă 6
miliarde. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Bun. Îţi explic şi asta.
Domnul consilier Spânu Ion: Nu vă cer explicaţii.
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Ba, o să vă dau explicaţii. 
Domnul consilier Spânu Ion: N-am avut timp să studiez această problemă.
Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  N-ai  avut  timp,  din  cauza  guvernului

nostru, nu din cauza guvernului local. A venit marţi, pe 26.
Domnul consilier Spânu Ion: Şi e musai să facem pe 27? Nu aveam timp o zi?
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Când?
Domnul consilier Spânu Ion: Eu ştiu…, în 28, în 29, în 30.
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Mâine e în 28.
Domnul consilier Spânu Ion: În 29, 30, 31. Şi aveam timp să…
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Era acelaşi lucru!
Domnul consilier Spânu Ion: Aveţi o majoritate, într-adevăr. Văd că aţi mobilizat-

o, a venit aici şi va vota. Ştim chestia asta. Dar, domnule preşedinte, suntem consilieri şi
vrem să ştim pentru ce ridicăm mâna în acest consiliu! Altfel venim, ne citiţi proiectul de
hotărâre, ridicăm mâinile şi salut. Am terminat rapid şedinţa şi plecăm acasă. Eu cred că
nu pentru asta am fost trimişi aici de electorat. Vă mulţumesc. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Bun. Hai să o luăm pe rând. Aceste date le-
am avut marţi. Ne-am mobilizat pentru că şi asta este adevărat. Eu, aşa cum ţineţi minte,
plec din ţară mâine şi v-am cerut concediul aici. Da? Singura zi lucrătoare era 30. Chiar aţi
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fi parcurs aceste date, sâmbătă şi duminică? Mai mult, Gina v-a consultat pe voi, grupul
PSD, în principal, de ieri. Până la urmă, ştim să citim un buget, dacă veneaţi la ora 11,00,
puteaţi să vedeţi despre ce e vorba. Mai departe, nu avem obligaţia, noi să comunicăm
formula Ministerului de Finanţe. Convocarea a apărut în „Jurnalul de Caraş”, după cum s-
a apreciat. Mai departe, tot guvernul nostru a stabilit că arieratele sunt principala prioritate,
dacă  se  poate  folosi  pleonastic  această  formulă.  Deci,  sunt  prioritate  a  acestui  buget,
aprobării acestui buget. În atare condiţii, arieratele pe care Reşiţa le are, sunt de 35 de
miliarde, din câte am fost noi înştiinţaţi pe semnătură a autorităţii locale. Am dat 35 şi încă
3 miliarde,  pentru  că au  nişte  proiecte.  Arieratele  Băilor  Herculane  sunt  în  jur  de  18
miliarde. Am dat 12 miliarde la Băile Herculane. N-am făcut nici un fel de discriminare
politică. Arieratele de la Moldova Nouă erau de circa 4 miliarde, comunicate de primăria
respectivă. Astea au fost criteriile! Cum, la fel, arieratele pe care le are Ciudanoviţa şi de
remarcat că le are pe un program european, practic. Da? Sunt de 4,3 miliarde. Le-am dat
4,3 miliarde!  Că înţeleg,  că  a  mai  stârnit  o  comună,  emoţii.  Arieratele  pe care  le  are
Marga, sunt de 4,6 miliarde. Atât i-am dat. Băile Herculane au mai primit vreo 4 miliarde
şi pe Ordonanţa nr.28, cu câteva zile înainte. Deci am încercat să acoperim această sumă.
N-am făcut nici un fel de discriminare politică. A fost un buget pe care l-am gândit. Şi l-a
fel de adevărat este că, sunt comune cu venituri foarte mari. Berzovia are 20 de miliarde
venituri.  Adică,  ce-i  dă  Finanţele  şi  veniturile  proprii.  Buchin,  nu  mai  vorbesc,  18
miliarde! Am ţinut cont şi de cât colectează acolo. 

Domnul consilier Spânu Ion: Caransebeş are venituri 39 de miliarde şi a primit 18
miliarde. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Exact.
Domnul consilier Spânu Ion: Nu înţeleg. 
Domnul  preşedinte  Sorin Frunzăverde:  Caransebeş  are 39 de miliarde  venituri,

pentru că au trecut tirurile anul acesta prin oraş.
Domnul consilier Spânu Ion: Şi anul trecut au primit 18 miliarde. Eu îmi amintesc

foarte bine, domnule preşedinte.
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Am dat la Reşiţa, cât a cerut. Iar Reşiţa are

585 de miliarde. 
Domnul consilier Spânu Ion: Domnule preşedinte, n-am vrut să stârnesc o discuţie

aici, în contradictoriu. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Dar ai reuşit!
Domnul consilier Spânu Ion: Eu am vrut să trag un semnal de alarmă!
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Ce semnal de alarmă?
Domnul  consilier  Spânu Ion:  Pentru că,  ceea ce ne-aţi  explicat  dumneavoastră,

acum, am vrut să verificăm şi noi. Adică, să luăm formula Ministerului de Finanţe, că ştim
să ne uităm pe o formulă de acest gen, să facem nişte comparaţii.

Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Dar  formula  Ministerului  de  Finanţe,
puteaţi să o luaţi ieri!

Domnul consilier  Spânu Ion: Dar aşa am fost obişnuiţi! Venea o mapă, frumos,
venea „cearceaful” pus aici…
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Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: Nu v-am comunicat formula Ministerului
de Finanţe, niciodată, nici în mapa frumoasă sau mai puţin frumoasă. 

Domnul consilier Spânu Ion: Facem pariu!
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: E, facem pariu!
Domnul consilier Spânu Ion: Eu am mapele şi vi-o aduc, semnată, de onor, mâna

dumneavoastră, vă spun.
Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Nu  am  comunicat  niciodată!  Este  o

informaţie publică pe care o poţi obţine oricând de la Ministerul de Finanţe. Bun.
Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: Îmi permiteţi şi mie?
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Da.
Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: În legătură cu procedura legală, modul de a

achita în primul rând, arieratele, eu aş vrea, nu să critic Parlamentul care tot majoritar e al
nostru, dar aş vrea să le spun domnilor parlamentari care sunt prezenţi sau celor absenţi,
că aceste arierate, nu sunt cele reale. Bine aţi făcut, că nu aţi ţinut cont în totalitate de cele
care sunt înregistrate la Finanţe. 

Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Nu.  Arieratele  nu  înseamnă  datoriile
legale, datoriile existente. Aia vrei să spui!

Domnul  consilier  Ştefănescu Nicolae:  Da.  Ce s-ar întâmpla cu o primărie,  dacă
înregistrează toate lucrările care le-a făcut un constructor? Constructorul respectiv spune:
„Nu-ţi  facturez,  pentru că,  dacă  ţi-am facturat,  am colectat  TVA şi  trebuie  să  plătesc
TVA!” Deci arieratele care există în evidenţele noastre, ale primăriilor, nu sunt cele reale.
Mă rog, este ceva, care indică ceva, dar nu cele reale. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Da, domnul Ştefănescu, este adevărat. Nu
sunt datoriile reale care există în acest moment, datoriile pe care unităţile administrativ-
teritoriale  le  au  faţă  de  diverse  firme.  Am  ţinut  cont  însă,  de  ceea  există  notificat,
înregistrat. La Bocşa am dat 5 miliarde, pentru că n-am reuşit să luăm legătura cu nimeni
acolo. O să vedem ce proiecte mai au. Probabil, că o să mai facem vreo rectificare de
buget, dacă este cazul. Bun. Asta este starea de fapt. Eu cred că este încă un buget foarte
echilibrat şi foarte nepolitic şi din acest motiv, eu supun votului .

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.6 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.
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Supun la vot art.7 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. Se adoptă în unanimitate.

*
Se trece la discutarea punctului 2 al ordinii de zi şi anume:
2.Întrebări. Interpelări. 
Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Pe  9  ianuarie  vom  ţine  prima  şedinţă

pentru aprobarea …Mă rog, este o chestie de procedură şi probabil că vom reveni cu o
şedinţă, tot în ianuarie, după 20, când vom putea să aprobăm bugetul propriu al Consiliului
Judeţean şi al unităţilor subordonate. Dacă dumneavoastră aveţi alte observaţii, luări de
poziţii, declaraţii?

Domnul consilier Spânu Ion: Eu aş vrea, domnule preşedinte, ultima pe anul acesta.
Aş vrea să ridic o problemă pe care am mai ridicat-o aici şi e valabil pentru toţi colegii
noştri. Deci comunicarea noastră cu Consiliu Judeţean, este foarte greoaie, pentru că nu
am primit acele laptopuri, măcar cei noi, care au venit în această legislatură. Bîtea a venit
„să ne scoată ochii” şi ne-a dat nişte tablete care nu funcţionează. I le putem aduce, să i le
punem în braţe şi să le ducă de unde le-a luat. V-aş ruga, ca în proiectul de buget pe anul
viitor să prindem, că nu este o sumă extraordinar de mare. Am fost plecaţi, care pe unde,
n-avem calculatoarele după noi şi mult mai uşor comunicăm …

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Bun. Ţinând cont că n-ai laptop personal, o
să-ţi cumpere Consiliul Judeţean, unul. 

Domnul consilier Spânu Ion: Da, n-am laptop personal.
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Din acest punct de vedere, cred că, mă rog,

cheltuiala publică la nivelul judeţului, va fi marcată negativ şi nedemocratic. Uite ce faceţi
cu banii alegătorului, că tot era vorba de votanţi!

Domnul consilier Spânu Ion: Se consumă mai multă hârtie, domnule preşedinte.
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Bine. Am încă odată plăcerea, să vă spun

„La mulţi ani!” şi în continuare „Sărbători fericite!”.
Ordinea de zi fiind epuizată, şedinţa se încheie.

           P R E Ş E D I N T E,                          SECRETARUL JUDEŢULUI,

           Sorin Frunzăverde                                                              Ion Imbrescu

FP/FP/ 1 ex.
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